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La companyia eléctrica va tallar el subministrament a algunes estacions catalanes 

Enher fa pressió a Caldes reclamant 
que Renf e pagui nou-cents milions 

JOAN FERRER 
Corresponsal 

Caldes de Malavella.— La com
panyia eléctrica Enher va escollir 
en la jornada d'ahir, entre d'altres 
estacions, la de Caldes, per pres-
sionar Renfe perqué pagui els seus 
deutes amb la companyia que se-
gons sembla ascendeixen a uns 
nou-cents milions de pessetes. Els 
fets van comencar a primeres ho-
res del matí, quan diversos treba-
lladors d'Enher es varen personar 
a l'estació de Caldes per fer efec-
tiu el tall en el subministrament 
eléctric, pero els empleáis de Ren
fe no els deixaren accedir a l'edlfi-
ci, per la qual cosa es varen haver 
de dirigir a punts exteriors, col.lo-
cant un generador al bar, ja que 
aquest paga els seus rebuts a En
her directament, i n'estan al cor-
rent. D'aquesta manera, s'assegu-
rava que si es produía l'acció, el 
servei continuaría amb tota nor-
malitat en aqüestes dependéncies 
annexes a l'estació. 

Encara que en un principi les 
236.937 pessetes que es deuen a 
l'estació de Caldes sembla una 
quantitat petita per voler tallar el 
subministrament, aquesta acció 
d'Enher, segons es comentava des 
de la central de Girona, no és un 
fet a'illat. «No és el nostre interés 
tallar la l lum, pero aquest fet de 
Caldes, que es fa també en al-
tres estacions, és per advertir a 
Renfe que ha de pagar els apro-
ximadament nou-cents mil ions 
de pessetes que ens deu». 

Enher va tr iar Testació de Caldes per fer pressió a Renfe 
reclamant el pagament de nou-cents mi l ions de pessetes. (Foto 

PABLITOJR) . 

El fet de l'acció d'ahir, segons 
Enher, és una simple advertencia. 
«Ho demostra les estacions que 
hem escollit. Son estacions que, 
si queden sense l lum, la man-
canca no afecta la tracció de les 
vies. En aquest sentit, a Sant 
Andreu, Barcelona, ja no teñen 
l lum, i la circulació continua 
amb normali tat». L'estació de 
Caldes compta amb quatre habi-
tatges, que acullen una vintena de 
persones. En aquest sentit, els tre-
balladors s'oposaven que es talles 
la llum pels problemes que es 

crearien tant ais viatgers com ais 
servéis generáis de l'estació. «Si 
no tenim l lum a les dependén
cies, po t haver-hi p rob lemes 
amb les persones que arribin de 
nit. Si afectes les comunica-
cions entre estacions, hauríem 
d'aplicar mesures especiáis per 
garantir la seguretat en la circu
lació de trens. Aquesta mesura 
també afectarla la resta de ser-
veis de l'estació, inclosos els ha-
bitatges». 

Per l'estació de Caldes passen 
diáriament prop d'un centenar de 

S^hauríen de reduir les pártides de présteos, pavimentació i enllumenat 

El PSC presenta alJegadons ais 
piessupostos munlclpals de Flgueres 

J.M*.BERMILSV. 

Figueres.— Els regidors del Grup 
Municipal Socialista de l'Ajunta-
ment de Figueres, Joan Arman-
gué i Joan Carné, han presentat 
díverses al.legacions ais pressu-
postos municipais que serán dis
cutidos la setmana vinent, en el 
transcurs de la celebrado d'un pie 
extraordinari, ja que la comissió 
d'Hisenda no ha pogut enllestir el 
dictamen per ser presentat al pie 
ordínari de demá al vespre. 

El PSC fomenta les seves al.le
gacions'en la redúcelo de tres pár
tides: préstecs, pavimentacions de 
carrers i millores en l'enllumenat 
públic. En la primera es rebaixen 
11 milions de pessetes, en la sego-
na, 6 i en la tercera, 5 milions mes. 

Com a pártides a incrementar h¡ 
figuren les següentsiíS milions per 
a l'auditoria, 800 mil pessetes per 
al Servei d'Ocupació J,uvenil, 1 mi-
lió per a les associácions de véi'ns i 
6 milions per a millores en escoles i 
barris. A más, proposen la creació 
de dues noves pairtides: 7'2 mi
lions per a la primera fase de con-
dicionament de l'antic escorxador 
municipal i 4 milions per a la pri
mera fase de l'escola municipal de 
música. 

En les seves al.legacions els so-
cialistes consideren que la partida 
de préstecs pot disminuir, «aprofi-
tant la nova conjuntura de baixa 
deis t ipus d' interés, reduint to t 
l 'endéutament munic ipal f ins al 
12'5 per cent». Quant a l'aplicació 
de contribucions especiáis en la 
pavimentació deis carrers de la 
ciutat, es proposa fer-ho en un 20 
per cent, mentre que en les inver-

sions en nou enllumenat es reco-
mana un 50 per cent, xifres que 
significarien l'altra part de l'aug-
ment pressupostari. 

Quan el PSC, en l'aprovació ini
cial deis pressupostos, ja havia 
suggerit l'aplicació de contribu
cions especiáis, i'alcalde, María 
Lorca, en nom de l'equip de go-
vem, va manifestar la seva oposi-
ció a aquesta iniciativa, en consi
derar que les obres previstes en el 
condicionament deis carrers I el 
nou enllumenat eren absolutament 
necessáries i no representaven cap 
millora per a u n sector concret de 
lá ciutat, sino que ho eren amb 
carácter general. 

En aquest sentit, entra la nova 
pavimentació de carrers figura la 
deis carrers Sant Llátzer i Col.legi, 
que en els darrers anys s'han con-
figurat com unes vies de tránsit 
cabdals per la ciutat, com a conse-
qüéncia del nou pía de circulació. 
El pas de camions ha estat la cau
sa principal del deteriorament de 
l'asfalt, la qual cosa ha provocat 
aquesta urgent i costosa repara
do, prevista per aquest exercici. 

Aquesta posició de l'equip de 
govern sembla que és compartida 
per altres grups municipais, la qual 
cosa faria difícil que aqüestes pro
postes tiressin endavant en el pie 
extraordinarí de la setmana vinent. 

Les a l t e r n a t i v e s de l PSC 

Amb les paríides modificades, 
els socialistes especifiquen totes 
les inversions que proposen amb 
detall. Així, en les millores a esco
les i barris, es destinen tres milions' 
al condicionament de les pistes es

portivos deis col.legis, tres milions 
mes a l'enllumenat i millores deis 
camps de fútbol de la Marca de 
l'Ham i el Culubret i deu milions a 
la participado municipal en el pro-
jecte d'urbanització del t u r ó Baix, 
un barrí en el qual també s'aplica-
ríen contribucions especiáis, enca
ra que hi ha divergéncies entre 
equip de govern i oposició a l'hora 
de determinar l'abast de les matei-
xes. 

Les altres pártides es justifi
quen, en el cas de les aportacions 
a les associácions de véíns, «per 
comencar a dotar aqüestes ent i-
tats ciutadanes d'un pressupost 
per mantenir el seu funciona-
ment i no tan sois subvencionar 
una festa a l'any a cada barrí». 

Peí que fa al servei d'ocu pació 
juvenil, s'indica que la dotado 
económica, cal incrementar-la «en 
la línia del que inicialment ha-
vien sol.l icitat els seus respon
sables», i que en la primera fase 
de condicionament de l'antic es
corxador municipal també aniria 
«en la línia del sol. l icitat inicial
ment per la comissió informat i 
va de Cultura i Ensenyament. 
Comptar amb un equipament 
cultural de primer ordre, com 
esdevindría aquest, és prioríta-
ri». Finalment, l'establiment d'una 
primera fase de I'Escola Municipal 
de Música es motiva en el fet que, 
«en col. laboració'amb el Casino 
Menestral , que proporcionarla 
l'espai físic on situar-la, l 'Ajun-
tarnent,.amb l'únic cost del con
dicionament deis esmentats lo
c á i s , d i s p o s a r i a d ' u n 
equipament cultural a l'abast 
deis ciutadans». 

trens, i té un moviment diari de 
passatgers d'un miler. A darrera 
hora de lá tarda contiñuaven els 
intents per aconseguir tallar la 
llum, encara que una avaria en el 
generador del bar provoca el re-
tard en l'acció. L'alcalde de la vila, 
Lluís Comalada, oferi un genera
dor perqué les dependéncies de 
Renfe poguessin funcionar amb 
normalitat. Des de Renfe, a Barce
lona, es mostrava la sopresa per la 
mesura i la preocupado pels efec-
tes que aquesta pogués portar ais 
viatgers. «Hem posat en conei-
xement del governador civil el 
que pot passar si trauen la l lum. 
Ara, aixó és un cercle vicios, 
perqué a nosaltres també se'ns 
deuen diners». Renfe també tre-
ballava per trobar mesures que pa-
liessin la manca de llum. «El que 
no volem és que aquesta acció 
repercuteixi en els passatgers 
que uti l i tzin l'estació». 

A l'hora de tancar aquesta edi-
ció, Enher encara no havia tallat el 
subministrament a l'estació de 
Caldes. Tot i aixó, fonts de Renfe 
a aquesta poblado afirmaven que 
«tot i que han sorgit alguns pro
blemes amb el generador de la 
cantina, que han impedit que ja 
estigui tallada la l lum, Enher ens 
ha assegurat que ho faria, enca
ra que fos a la matinada». Tan-
mateix, es deia que «l'alcalde, 
Lluís Coma lada , havia par lat 
amb la companyia eléctrica, in-
tentant buscar una solució al 
tema, i 11 han dit el mateix». 

Elsaíguamolls 
dePEmpoidá 
demanen poder 
ocupareis 
estanysde 
MarnauiVilaüt 

Castelló d'Empúries.— En 
la darrera reunió de lá junta 
del pare natural deis aigua-
molls de l'Empordá s'acordá 
sol.licitar al Departament 
d'Agricultura, Ramaderia i 
Pesca de la Generalitat que 
es decreti l'ocupació deis 
quatre estanys de Marnau i 
Vilaüt. Amb aixó es pretén 
garantir el grau d'humitat 
necessari per a la reserva in
tegral del pare, aprofitant 
l'aigua deis estanys per ga
rantir el nivell d'aigua neces
sari per tal de poder arribar a 
l'esmentat grau d'humitat. 

Ara com ara, el problema 
está entre els propietaris 
deis estanys i els responsa
bles del pare, ja que no s'ha 
arribat encara a un acord 
económic que és necessari 
per tal de poder tirar enda
vant les operacions de dre-
natge deis recs de la zona, 
que afecta Castelló d'Empú
ries, per poder garantir l'es
mentat nivell d'aigua a les 
zones humides del pare. 

D'altra banda, es portará 
a terme el projecte, d'acord 
amb la companyia hidroeléc
trica, de soterrar les línies de 
condúcelo eléctrica de l'en-
torn de la seu de la junta, 
conegut com el Cortalot, 
per evitar els aceidents a les 
aus que viuen en la zona. 

La Generalitat diu que Tactual és il.legal 

Una comissió buscará un nou 
escut heráldic per a Llagostera 

JOSEPHUS 

Llagostera.— L'Ajuntament de 
Llagostera está disposat a ofi-
cialitzar l'escut heráldic munici
pal, «sempre que s'acosti a la 
realitat i d'acord amb els es
tudia que faran entesos d'a
questa vila», segons que s'a
cordá en el pie ordinarí de 
dimarts passat. Peí que sembla 
ser, ni l'anterior Consistori pre-
sidit per Josep Puig, ni l'actual 
presidit per Narcís Casas, que
daren en el seu dia gáire con-
vencuts de les recomanacions 
fetes per l'assessor heraldista 
de la Generalitat, Armand de 
Fluviá, el qual proposava que 
Llagostera canviés el seu actual 
escut de la torre, el Ilac, les 
quatre barres, la corona reial i 
les fulles de llorer, emprat des 
de comencarñents d'aquest se-
gle, per un altre caironat amb 
la imatge d'una Magosta de mar 
i amb una corona de baró. La 
qüestió aleshores queda pen-
dent fins ara que els membres 
de la corporadó han decidit t i 
rar endavant el tema, ja que, 
segons que explica el regidor 
del PSC Lluís Noell, «tenim un 
e s c u t he rá l d i c m u n i c i p a l 
mol t bonic, pero la Generali
tat ens ha comunicat que és 
completament il.legal perqué 
no podem teñir ni les quatre 
barres ni la corona de rei». 

Es f a r a n e s t u d i s 

Per tal motiu, i sota la pro

posta d'aquest regidor, el Con
sistori llagosterenc impulsará 
un pía de consultes amb gent 
entesa del poblé per tal de tre-
ballar sobre el que haurá de ser 
el nou escut, «ja que. Tactual, 
a part de no estar legalitzat, 
tampoc no es pot dir que si
guí ni carn ni peix. La propos
ta que es féu per part de l'he-
r a l d i s t a o f i c i a l de la 
Generalitat d'una llagosta de 
mar sembla ser que no agra
da a ningú d'aquest poblé. La 
qüestió és poder estudiar i 
treballar a fons sobre la feso-
mia d'un nou escut amb el 
que la gent d'aquest poblé 
s' identi f iqui». 

Explica aleshores el secretar! 
municipal, Xavier Bassols, que 
d'acord amb les liéis actuáis 
«els ajuntaments catalans no 
poden emprar les quatre bar
res de l'escut del Principat en 
els seus escuts municipais si 
no és per dret historie» i que' 
«s 'han de respectar fona-
menta lment les normes he-
ráldiques». 

L'alcalde Narcís Casas expo-
sá finalment ais presents «la 
necessitat de buscar un es
cut digne peí poblé d'acord 
amb la nostra tradició», apro-
vant-se tot seguit la creació 
d'una comissió que estudiaVá el 
disseny d'un nou escut per a la 
vila de Llagostera, el qual, una 
vegada confeccionat, se sot-
metrá a raprovadó deis mem
bres del Consistori. 
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